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STRAŠICKÝ MÌSÍÈNÍKSTRAŠICKÝ MÌSÍÈNÍKSTRAŠICKÝ MÌSÍÈNÍK
cena: 10 Kč

Z obsahu: 
Zápis z RO č. 03/11/18; OPS informuje; Zajímavosti ze ZŠ Karla Vokáče ve Strašicích; Advent v Mateřské školce; 

Společenská rubrika; Informace z Markt Hohenfelsu – Pozdrav starosty k Vánocům a do Nového roku; 
Zahrádkáři informují – Ohlédnutí za rokem 2018; Pozvánka na ples

Jedna z lednových pranostik praví: 
„Když v lednu mnoho prší a málo sněží, z polí, luk i zahrad se málo těží.“
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1. Projednání zápisu z jednání ZO

13. Zaslat oznámení o změně formy pořízení ÚP Strašice.

4. Zadat zpracování geometrického plánu daných lokalit 
zahrádek.

5. Zpracovat pravidla prodeje zahrádek, zveřejnit záměr 
prodeje.

7. Zveřejnit záměr prodeje pozemku p.č. 1893/6 v k.ú. 
Strašice.

8. Připravit podklady k prodeji části budovy na st.p.č. 
568/68 v k.ú. Strašice.

9. Předložit na příští jednání ZO zastupitelům vzorovou 
smlouvu o prodeji majetku obce.

11. Připravit podklady k prodeji budovy na st.p.č. 568/59 
a pozemku p.č. 2104/110 a p.č. 2104/112.

2. Dodatek ke smlouvě o poskytování služeb 
 – Rumpold - R Rokycany s.r.o.

2. Zaslat jmenování členům výborů ZO Strašice.
3. Sestavit rozpočet obce na rok 2019 a předložit 

k projednání ZO.

RO projednala návrh dodatku č. 2 ke smlouvě o poskyto-
vání služeb v oblasti nakládání s odpady. Předmětem 
dodatku je úprava nákladů za svoz komunálního odpadu 
(680 Kč/t, 25 Kč/km, 100 Kč/15 min. manipulace).

10. Připravit podklady k prodeji budovy č.p. 709 a 
pozemku p.č. 2104/111.

1. Reagovat na náměty a podněty občanů (dřívější 
zveřejňování podkladů pro jednání ZO, provizorní 
zajištění komunikace na Huti).

RO schvaluje Dodatek č. 2 ke smlouvě o poskytování 
služeb v oblasti nakládání s odpady se společností 
Rumpold – R Rokycany s.r.o. 

3. Žádost o podporu - Diakonie

Projednáno

RO projednala žádost o podporu projektu zakoupení 
školního mikrobusu pro klienty a žáky ZŠ speciální v Mer-
klíně. Mikrobus by byl využíván v rámci výuky. Případné 
příspěvky lze poskytnout i od soukromých subjektů na č.ú. 
3592989329/0800, v.s.: M2019. Na případné sponzorské 
příspěvky vystaví žadatel sponzorskou smlouvu.

RO projednala zápis z jednání ZO Strašice ze dne 6. 12. 
2018 a přijala opatření k realizaci schválených usnesení.

14. Zajistit zpracování a podání žádostí o dotaci dle 
usnesení ZO Strašice ze dne 6. 12. 2018.

RO bere na vědomí žádost č.j. 1374/18 

RO schvaluje opatření k realizaci usnesení z jednání 
ZO Strašice ze dne 6. 12. 2018.

6. Zveřejnit záměr prodeje pozemku p.č. 168 v k.ú. 
Strašice.

12. Připravit podklady k prodeji pozemku p.č. 2104/113 
v k.ú. Strašice.

4. Žádost o pronájem nebytového prostoru 
 – HRM Group s.r.o.

RO schvaluje ukončení nájmu hudební zkušebny 
v bodově č. 16 k 31. 12. 2018 dle žádosti č.j. 1344/18.

RO bere na vědomí žádost č.j. 1357/18

RO projednala žádost o ukončení nájmu hudební zkušebny 
v budově č. 16 k 31. 12. 2018.

RO schvaluje záměr pronájmu nebytových prostor 
v č.p. 467. 

RO projednala žádost o prodej hasičského kolového 
žebříku. RO navrhla kupní cenu 10.000 Kč.

RO schvaluje prodej hasičského kolového žebříku dle 
žádosti č.j. 1323/18 za cenu 10.000 Kč.

RO bylo opět předložena k projednání žádost o pronájem 
části pozemku p.č. 246/4. Součástí žádosti je rovněž vyjá-
dření Jana Halbycha, že nebude v budoucnu požadovat 
pronájem části pozemku p.č. 246/4. Jiří Halbych chce po-
zemek osázet stromy a vytvořit zde klidovou zónu, na 
pozemku nebude provádět žádné stavby. RO provede 
místní šetření dané lokality.

6. Žádost o pronájem pozemku 
– E. a J. Halbychovi

8. Výpověď smlouvy – T. Gold

RO projednala žádost o pronájem nebytového prostoru 
v bytovém domě č.p. 467 za účelem uskladnění nábytku po 
dobu rekonstrukce provozovny v areálu bývalých kasár-
nách.

5. Žádost o odprodej majetku obce 
– J. Červenka

RO schvaluje ukončení nájmu hudební zkušebny 
v bodově č. 16 k 31. 12. 2018 dle žádosti č.j. 1386/18.

9. Pacht zahrádky č. 42

RO projednala žádosti o pronájem zahrádky č. 42. RO 
obdržela dvě žádosti, od pana Studničky a paní Šťastné. 
Zahrádku využíval dosud pan Murín (dědeček pana 
Studničky). Pan Studnička by rád propojil tuto zahrádku se 
svojí zahrádkou č. 93.

7. Výpověď smlouvy – M. Niemiec

RO schvaluje přidělení zahrádky č. 42 panu Pavlovi 
Studničkovi. 

RO projednala žádost o ukončení nájmu hudební zkušebny 
v budově č. 16 k 31. 12. 2018.

Leden 2019 - ROČNÍK XXVI

Zápis z Rady obce č. 03/11/18 (12. 12. 2018)
J. Hahner, M. Straka
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13. Zápis z jednání Komise pro občanské 
záležitosti

14. Rozbor hospodaření – Služby obce Strašice 
s.r.o.

RO projednala Rozbor hospodaření společnosti Služby 
obce Strašice s.r.o. k 30. 9. 2018. Společnost vytvořila zisk 
ve výši 578 tis. Kč, který je ovlivněn sezonností výroby 
tepla, roční fakturací stočného a dále vyúčtovanou 
spotřebou plynu. Celkové tržby činily 8,408 mil. Kč, náklady 
dosáhly výše 7,829 mil. Kč. Komentář bude zveřejněn na 
webu obce.

RO projednala protokol o otevírání obálek a hodnocení 
doručených nabídek ze dne 7. 12. 2018 ohledně realizace 
zateplení domu č.p. 558-559. Obec Strašice obdržela dvě 
nabídky, z nichž jako vítězná byla vybrána nabídka 
společnosti MIRAS sanace s.r.o. s nabídkovou cenou 
5.502.950 Kč bez DPH.

RO bere na vědomí zápis z jednání Komise pro 
občanské záležitosti ze dne 10. 12. 2018

RO bere na vědomí Protokol o otevírání obálek a jed-
nání hodnotící komise ze dne 7. 12. 2018. RO schvaluje 
realizaci zakázky „Zateplení BD s č.p. 558-559 ve Stra-
šicích“ společností MIRAS sanace s.r.o., IČ: 26385759, 
za cenu 5.502.950 Kč bez DPH.

RO projednala žádosti o pronájem zahrádky č. 11 a 12. RO 
obdržela dvě žádosti, od paní Kenderové a paní Šťastné. 
Paní Kenderová již tuto zahrádku užívala společně s býva-
lou nájemkyní.

10. Pacht zahrádky č. 11 a 12

RO schvaluje přidělení zahrádky č. 11 a 12 paní 
J. Kenderové. 

11. Protokol z jednání hodnotící komise 
– zateplení bytového domu č.p. 558-559

12. Změna obsazení komisí RO

RO bylo doručeno odstoupení R. Tomáškové z časových 
důvodů z Komise pro občanské záležitosti. Komise pro 
kulturu, sport a turismus bude doplněna o paní R. 
Převrátilovou.

RO jmenuje Renatu Převrátilovou členkou Komise pro 
kulturu, sport a turismus. RO odvolává Radku 
Tomáškovou z Komise pro občanské záležitosti.

RO projednala zápis z jednání Komise pro občanské 
záležitosti ze dne 10. 12. 2018. Komise se zabývala prosin-
covým vítáním občánků a jednotlivými jubilanty. Komise 
rovněž projednala změnu stanov komise a upravila obdaro-
vávání jubilantů (písemné blahopřání a poukázky do lékár-
ny jubilantům k 70., 75., 80. narozeninám a poté každý rok, 
osobní blahopřání k 90. narozeninám a k výročí svateb 
– zlatá, diamantová). Setkání seniorů bude uspořádáno 
2x ročně.

Jednatel společnosti Služby obce Strašice s.r.o. předložil 
návrh ceny tepla z kotelen ve správě společnosti. Cena 
tepla pro rok 2019 bude ve výši 573,383 Kč/1 GJ bez DPH. 
Rovněž byla předložena příloha smlouvy o nájmu, kterou 
se stanoví výše nájmu. Ten bude v roce 2019 snížen na 
600 tis. Kč za rok, aby nedošlo k výraznému zdražení tepla 
kvůli zdražení vstupních nákladů za plyn a s ohledem na 
klimatické podmínky (nižší výroba tepla).

16. Cena stočného pro rok 2019

RO schvaluje Rozbor hospodaření společnosti Služby 
obce Strašice s.r.o. k 30. 9. 2018.

RO schvaluje přílohu č. 2 smlouvy o nájmu Řízené 
skládky odpadů Strašice s nájemným ve výši 
8.000 Kč/měsíc.

17. Příloha č. 2 ke smlouvě o nájmu Řízené 
skládky odpadů Strašice

RO schvaluje cenu stočného pro rok 2019 ve výši 39,50 
3Kč/1 m . RO schvaluje přílohu č. 2 smlouvy o nájmu 

a provozování vodohospodářského majetku s nájem-
3ným ve výši 7 Kč/m  vyčištěné odpadní vody.

15. Cena tepla pro rok 2019

RO schvaluje cenu tepla z kotelen ve správě společ-
nosti Služby obce Strašice s.r.o. pro rok 2019 ve výši 
573,383 Kč/1 GJ bez DPH. RO schvaluje přílohu č. 2 
smlouvy o nájmu tepelného hospodářství s nájmem ve 
výši 600.000 Kč/rok.

Jednatel společnosti Služby obce Strašice s.r.o. předložil 
návrh ceny stočného za likvidaci odpadních vod. Cena 

3stočného pro rok 2019 bude ve výši 39,50 Kč/1 m . Cena je 
upravována každoročně v souladu s cenovým modelem 
a nařízením MF ČR v souvislosti s poskytnutím dotace na 
výstavbu kanalizace v obci. Rovněž byla předložena přílo-
ha smlouvy o nájmu, kterou se stanoví výše nájmu. Ten 

3bude v roce 2019 ve výši 7 Kč/m  vyčištěné odpadní vody 
měřené na výtoku z ČOV.

Jednatel společnosti Služby obce Strašice s.r.o. předložil 
návrh přílohy č. 2 ke smlouvě o nájmu Řízené skládky 
odpadů Strašice, kterou se stanovuje výše nájemného 
8.000 Kč/měsíc a povinnost odvádět 500 Kč z uložené tuny 
na účet pronajímatele dle zákona o odpadech. Tyto pro-
středky budou využity na revitalizaci skládky po ukončení 
provozu.

18. Rozpočtové opatření obce Strašice č. 9-2018

RO projednala Rozpočtové opatření obce Strašice 
č. 9-2018 a byla jí předložena Změna rozpisu rozpočtu 
obce č. 3/2018 (převody mezi položkami v rámci paragra-
fů). Rozpočtové opatření obce Strašice č. 9-2018 obsahuje 
převody z rozpočtových účtů mezi příjmy a výdaji, převod 
mezi položkami v rámci revitalizace parku u SD, atd. 
Rozpočtové opatření bude zveřejněno na webu obce.
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RO projednala zápis z jednání Bytové komise ze dne 
12. 12. 2018. Komise doporučila přidělit byt 2+1 v č.p. 467 

RO schvaluje Rozpočtové opatření obce Strašice 
č. 9-2018. RO bere na vědomí Změnu rozpisu rozpočtu 
obce č. 3/2018.

19. Zápis z jednání Bytové komise

Kristýně Petercové a byt 2+1 v č.p. 501 Pavle Marko. Komi-
se nedoporučila převod nájemní smlouvy dle žádosti pana 
Jůny. Příští jedná komise proběhne 9. 1. 2019.

RO schvaluje přidělení bytů dle doporučení Bytové 
komise ze dne 12. 12. 2018. RO neschvaluje převod 
nájmu dle žádosti č.j. 1285/18.

Komise pro obèanské zále�itosti uspoøádala dne 
16. 12. 2018 vítání nových obèánkù do svazku na�í obce.  

Starosta obce pan Jiøí Hahner pøivítal �est z deseti 
pozvaných rodièù s jejich ratolestmi. Ji� tradiènì byla 

slavnost zahájena pøednesem krásných básnièek 
dìtmi z mateøské �koly, èlen Komise pro obèanské 
zále�itosti pøedal rodièùm pro jejich dìtièky malý dárek 
a maminky dostaly kvìtinu. 

Dne 16. 12. 2018 se do�il významného �ivotního jubilea 
pan Vladimír Tejèek. K 90. narozeninám mu pøi�el 
popøát mnoho zdraví a spokojenosti do dal�ích let 
starosta obce pan Jiøí Hahner spolu se zástupkyní 
Komise pro obèanské zále�itosti. 

Dne 21. 12. 2018 oslavili 50 let spoleèného �ivota 
man�elé Alois a Jindra Horèicovi. Zlatou svatbu pøi�li 
oslavit spolu se svými blízkými do obøadní sínì 
obecního úøadu. Starosta obce jim popøál hodnì �tìstí 
do dal�ích spoleèných let.

Společenská rubrika
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V případě nutnosti volejte na tel.: 371 585 731

Vyhodnocení – informační zpráva 
za měsíc prosinec 2018

Doprava

Veřejný pořádek

OZV č.2/2012

Občanské soužití 

OZV č.2/2015

Proti majetku

25 x přestupek –  řešeno 

        v příkazním řízení (rychlost, 

        zákazové značky, CHKO)

25 x oznámení odboru dopravy

1 x cyklisté

1 x zadržení osoby bez řidičského

      oprávnění

3 x   přestupek

5 x   přestupek

1 x   přestupek

1 x   přestupek

3 x přestupek

Za měsíc prosinec řešila OPS tyto přestupky:

studijní průkaz, 
peněženka s doklady

Ověřování pobytu / 
asistence vystěhování z bytu

7 x

Řešení stížnosti občanů 2 x

Součinnost s PČR OO Hrádek 2 x

Kontrola mladistvých 
na požívání alkoholu

1 x

Nález věci

Do bio kontejneru u restaurace Na poště někdo vyhodil i 
plastová vědra s jablky.

vědru venku, nechat vychladit a potom vysypat následně 
do popelnice. 

Proběhly oslavy Silvestra a Nového roku 2019. Občany 
jsme žádali, aby při manipulaci s pyrotechnickými 
prostředky dodržovali zásady bezpečnosti, místa pro 
používání a neohrožovali zdraví své, jiných osob, zvířat 

Toto jsou ukázky, jak někteří občané páchají přestupky proti 
veřejnému pořádku a kazí tak vzhled obce.

           

Odkládání velkého množství objemových krabic, plastů, 
dřevěných desek, bot, fritovacího hrnce, polštáře a dalšího 
nadbytečného materiálu z domů vedle kontejnerů v sídlišti 
na Huti a za OÚ v sídlišti u pošty. Vyhozené ošacení na 
autobusové zastávce u OÚ. Pokud je kontejner plný, je 
nutný odvoz do sběrného dvora. Opakovaně občané s 
oblibou odkládají domovní odpad, který netřídí ten je pak 
rozházený po okolí vlivem větru nebo koček.
Opětovně žhavý popel vysypaný do kontejneru s 
domovním odpadem v sídlišti za OÚ u SD z domu 458, 459, 
kde místní hasiči dne 28.12 zasahovali a likvidovali hořící 
kontejner. Žhavý popel je zapotřebí nechat v kovovém 

Veřejný pořádek 

Vážení občané,
v lednovém výtisku měsíčníku Barňák bych Vás chtěl 
seznámit s událostmi za uplynulý měsíc z pohledu Obecní 
policie Strašice.

Leden 2019 - ROČNÍK XXVI



strana 6

BaròákBaròákBaròák
STRAŠICKÝ MÌSÍÈNÍKSTRAŠICKÝ MÌSÍÈNÍKSTRAŠICKÝ MÌSÍÈNÍK

ního provozu žádáme řidiče, aby svá vozidla při sně-
hové pokrývce či ledu dostatečně očistili, zejména 
okna, protože není dostatečná viditelnost a úhel 
výhledu se zúží a může dojít k přehlédnutí chodců 
a dalších účastníků silničního provozu. Dále je nutné 
rychlost zpomalit a přizpůsobit tak povaze stavu 
komunikací. 

Upozorňujeme všechny cyklisty, že stále provádíme 
bezplatnou registraci jízdních kol a elektrokol. 
K registraci jízdního kola a elektrokola je zapotřebí OP, 
včetně dokladů o jeho nabytí, u dětí mladší 15 let přítom-
nost jednoho z rodičů (Info: 371 585 731).

Ing. Frajt Luboš, velitel obecní policie Strašice

Tato služba pro občany je bezplatná.

a majetku. Povinnost každého je úklid, tedy likvidace pou-
žitých pyrotechnických prostředků do sběrných odpadních 
nádob a nenechat je na volném prostranství, protože by se 
dopouštěli přestupku proti veřejnému pořádku, a to zaned-
bání povinnosti úklidu nebo znečištění veřejného prostran-
ství. Nevyhořelé části pyrotechniky (zapalovače) jsou 
jedovaté a po požití zvířetem může dojít k otravě. Nedošlo 
k žádnému vážnějšímu zranění osob, avšak použité pyro-
technické prostředky se válely ještě týden na veřejném 
prostranství. Podle stupně nebezpečnosti (třídy) je mohou 
zakoupit a používat osoby podle věkové hranice. Kontrolou 
jsme však zjistili u mladistvých a nezletilých, že tuto 
pyrotechniku používali. Byla jim odebrána a předána 
zákonným zástupcům.

Doprava
Z hlediska bezpečnosti řidičů na pozemních komunika-
cích a prevence ohrožování dalších účastníků silnič-

Leden 2019 - ROČNÍK XXVI

Vá�ení a milí ètenáøi Baròáku, 

Muzeum Støedních Brd, Místní knihovna Stra�ice a celý 

Kulturní odbor Obce Stra�ice Vám srdeènì pøeje mnoho 

zdraví, �tìstí, spokojenosti a úspìchù v novém roce 

2019 
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Hasiči Plzeňského kraje se v rámci preventivně výchovné 
činnosti zapojili od roku 2013 k celorepublikovému preven-
tivně výchovnému programu v oblasti požární ochrany 
a ochrany obyvatelstva „HASÍK CZ – Výchova dětí v oblasti 
požární ochrany a ochrany obyvatelstva.“

Projekt Hasík pro 2. a 6. třídy

Naši školu každoročně navštěvují pracovníci HZS Rokyca-
ny, letos dětem přednášeli ve dnech 12. a 26. listopadu ve 
společenské místnosti školy druhákům a šesťákům. Hasiči 
co nejvíce využívali názornost a příklady z praxe, předvá-
děli dětem různé ukázky (př. hašení, první pomoc) a podně-
covali je při řešení modelových situací k aktivitě a komuni-
kaci. Probrána byla následující témata: práce hasičů, 
telefonní linky IZS, varovné signály CO, evakuace a evaku-
ační zavazadlo, prevence požáru v domácnosti, jak se 
chovat při požáru doma i v přírodě, první pomoc, hasicí 
přístroje atd…

Děti si také mohly osahat a vyzkoušet hasičskou výstroj 
a další výbavu a mohly se na cokoli zeptat. Závěrem děti 
obdržely informační materiály a drobné dárkové předměty. 
Žáci s tímto způsobem výuky vyslovili velkou spokojenost.

Mgr. Tomáš Koudelka

Školní kolo 48. ročníku Dějepisné olympiády
Na konci měsíce listopadu proběhlo školní kolo 48. ročníku 
Dějepisné olympiády pro zájemce z 8. a 9. tříd. Téma bylo 
„Za poznáním, za obchodem i za prací aneb Cesty jako 
tepny civilizace“. Zájemci mohli získat nejvíce 70 bodů. 

Nejlépe se dařilo těmto žákům:

1. místo Veronika Titlová, 9.A 61 bodů

2. místo Kateřina Valečková, 9.A 57 bodů

3. místo Jakub Nodžák, 9.A 56 bodů

5. místo Aleš Lejček,  8.A 49 bodů

Dne 30. listopadu v rámci spolupráce ZŠ Karla Vokáče 
Strašice s Gymnáziem a SOŠ Rokycany proběhla na naší 

6. místo Karolína Smolová, 8.A 44 bodů

4. místo Michal Kros,  8.A 52 bodů

Gratulujeme prvním dvěma úspěšným řešitelům, kteří 
postupují do okresního kola v Rokycanech, a ostatním 
dětem děkujeme za účast a zájem o historii.

Lekce 3D tisku

Mgr. Jitka Brejchová

Ve středu 28.11. pokračoval týden florbalových turnajů 
v rokycanském gymnáziu kategorií starší hoši (8. 9. třída). 
Kluci chtěli „pomstít“ stříbrné dívky a to se jim povedlo na 

Zlato starších chlapců

Stříbro starších děvčat

Reprezentovaly nás: Kateřina Judlová, Kateřina Valečko-
vá, Veronika Titlová, Justýna Rosívalová, Aneta Lopatová, 
Kamila Karlíčková, Kateřina Urxová, Aneta Vondrášková, 
Monika Vaníková, Kateřina Horčicová, Pavlína Převráti-
lová a Eliška Krchovová.

škole lekce 3D tisku pro vybrané žáky 9. a 8. třídy. V této 
hodině se žáci seznámili se základy 3D tisku a 3D mode-
lování v programu Tinkercad (www.tinkercad.com).

Mimořádné florbalové úspěchy našich žáků

Žákům byl vysvětlen princip, technologie a využití 3D tis-
káren. Žáci měli také za úkol vytvořit si vlastní klíčenku, 
kterou si mohli nechat vytisknout na 3D tiskárně. Tato práce 
se nám moc líbila a již se těšíme na další lekci.

Starší díky odjely reprezentovat školu v úterý 27. 11. Tur-
naje se zúčastnilo celkem osm týmů, které své boje zahájily 
ve dvou skupinách. Naše dívky se ve skupině utkaly 
s mužstvy z Mirošova, Zbirohu  a rokycanského gymnázia. 
Po třech zápasech bylo jejich skóre 18:1, a tak postoupily 
do semifinálových bojů z prvního místa. V semifinále hlad-
ce porazily Radnice 6:0. Dostaly se tak do finálového boje o 
první místo, kde těsně podlehly 1:2 našim největším 
rivalkám z Čechovky. Ačkoliv byla stříbrná medaile skrápě-
ná slzami, holky odvedly perfektní a bojovný výkon, za což 
jim děkujeme a jsme na ně hrdi.

Mgr. Pavla Hrazdilová

Matouš Andrlík a Jindřich Veselý, 9.A
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Naši školu reprezentovali tito borci: Fanda Lang, Honza 
Dezort, Dominik Černý, Matouš Andrlík, Míša Šiman, Sláva 
Krchov, Štěpán Košťál, Aleš Šťastný, Pavel Stupka, Pepa 
Hrách a Pavel Harčarik.

Bronz mladších chlapců

Ve čtvrtek 29. 11. poměřili florbalové dovednosti mladší 
hoši (6. a 7. třída). Ze skupiny kluci postoupili těsně díky 
lepšímu skóre z druhého místa. V semifinále narazili na 
silný tým základní školy z Mirošova, se kterým prohráli 3:0, 
a všechny síly tak směřovali do boje o bronzovou medaili. 

výbornou! Ze skupiny postoupili s jednou prohrou a dvěma 
výhrami z druhého místa. V semifinále nastoupili proti 
základce z Mýta, hned od první minuty prohrávali, zápas 
však dokázali otočit v posledních minutách na svoji stranu a 
vyhráli 2:1. Ve finále se utkali s největším rivalem ZŠ 
Čechova Rokycany a ve vyrovnaném, emočně napjatém 
zápase vyhráli 1:0 a zajistili si postup na krajské finále! To 
proběhlo v Plzni dne 7. prosince a hoši obsadili pěkné 
6. místo.

Florbal pro první stupeň

Bronz mladších dívek

Tým byl složen z těchto hráčů: Vojta Časný, Lukáš Vever-
ca, Štepán Kunc, Adam Tyrpekl, Jiří Žiačik, Pepa Húserek, 
Míša Lang, Kuba Vostatek a Kuba Novák.

Soupeřem byla radnická základka, kterou kluci přesvěd-
čivě přehráli poměrem 3:0 a radovali se z bronzových 
medailí.

Minulý týden se konalo v rokycanské hale okresní kolo 
florbalového turnaje v kategorii dívky 6. a 7. tříd. Celkem se 
příhlásilo 8 týmů, které byly rozděleny do 2 skupin.

Naše holky s naprostým přehledem vyhrály svoji skupinu B 
po výsledcích: Strašice – Zbiroh 4:0, Strašice – TGM 3:0 a 
Strašice – Osek 7:0. V semifinále se utkaly s družstvem 
Gymnázia Rokycany, se kterým velice smolně prohrály 0:1 
na nájezdy. O třetí místo porazily 3:0 Radnice a získaly 
bronzové medaile. Holky hrály neuvěřitelně a za celý turnaj 
nedostaly ani jeden gól ze hry. Bohužel sport dokáže být 
někdy krutý, ale umístění na stupních vítězů je určitě krásný 
úspěch.

Sestava: Kateřina Paulová, Vanesa Müllerová, Aneta 
Mudrová, Eliška Novotná, Amálie Čadová, Natálie 
Karczmarzyková, Natálie Effenbergerová, Anna Marie 
Kala, Karolína Tomášková, Nikola Tomášová, Pavlína 
Havlíková a Tereza Nodžáková

Mgr. Tomáš Koudelka

Mgr. Jiří Monhart

Ve čtvrtek 29. 11. se konal v házenkářské hale v Rokyca-
nech tradiční ČEPS cup – florbalový turnaj pro děti z prv-
ního stupně základních škol. Klání se zúčastnilo celkem 

Leden 2019 - ROČNÍK XXVI
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Sestava: Jáchym Spáčil, Jaroslav Dostál, Patrik Tomášek, 
Pavel Štokr, Jan Šána, Štěpán Andrlík, Jan Doskočil, Jakub 
Smola

Náš tým byl nalosován do čtyřčlenné skupiny, kde se utkal 
s Radnicemi (7:5), TGM (6:6) a Volduchami (5:8). Umístili 
jsme se na druhém místě a v semifinále nás čekal vítěz 
skupiny B – Zbiroh. Po výborné první části se nám podařilo 
ubojovat vítězství v poměru 8:6. Ve finále na nás čekaly 
opět Volduchy. Podali jsme srdnatý výkon, ale bohužel 
jsme prohráli 10:7. Obsadili jsme krásné druhé místo! 
Turnaj byl skvěle zorganizovaný, naštěstí proběhl bez 
zranění a všichni zúčastnění byli spokojeni.

Mgr. Tomáš Koudelka

6 týmů, které se mezi sebou utkaly systémem každým s 
každým. Naši žáci odehráli velice zdařilý turnaj a skončili na 
druhém (bohužel nepostupovém) místě. Porazili Osek 3:1, 
Radnice 3:0, Holoubkov 3:2 a Stupno 3:0. Turnaj suve-
rénním způsobem ovládlo družstvo Volduch, se kterým 
jsme prohráli 3:6. Turnaj byl velice dobře zorganizovaný 
a všichni aktéři si ho užili.

V úterý dne 11. prosince se dále v Rokycanech v hale 
gymnázia konal florbalový turnaj určený žákům 1. stupně. 
Celkem se přihlásilo 7 týmů, které byly rozděleny do 2 sku-
pin.

Sestava: Karolína Tomášková, Patrik Tomášek, Jaroslav 
Dostál, Pavel Štokr, Filip Šoltys, David Hrách, Jan Šána, 
Tomáš Phuong, Jáchym Spáčil, Jan Doskočil, Jakub 
Smola, Štěpán Andrlík

Školení účastníků PEER programu
Dne 30.11. v odpoledních hodinách jsme se my, vybraní 
žáci 8.A, zúčastnili prvního školení PEER programu v 
Pedagogicko psychologické poradně v Rokycanech. Tento 
vrstevnický program má za cíl, aby starší spolužáci 

Dne 5. prosince připravily pracovnice Úřadu práce 
Rokycany paní Mgr. Hana Čechurová a Bc. Martina 
Soukupová besedu pro žáky 9. A na téma „Volba povolání 
a výběr střední školy“. Žáci byli seznámeni s náplní práce 
úřadu práce při volbě povolání a výběru střední školy nebo 
oboru, který je perspektivní. Beseda byla provedena 
formou prezentace a žákům se velice líbila. Dozvěděli se 
nové věci a hned je sdělovali výchovnému poradci. Beseda 
přispěla k rozhodování těm, kteří dosud neví, na kterou 
školu a obor se dát.

Besedy k volbě povolání pro 8. a 9. třídy

Téhož dne v odpoledních hodinách proběhla prezentace 
Střední pedagogické školy Beroun pro žáky 8.A a 8.B, 
kterou provedla naše bývalá žákyně Eliška Hrabáková, jež 
je nyní ve 3. ročníku této školy. Představila jednotlivé obory 
na škole a podmínky přijetí a studia na škole. Vysvětlila 
výukové plány, zaměření a činnost v jednotlivých ročnících. 
Na škole je možno studovat učitelství MŠ či se od druhého 

pomáhali mladším a předávali jim své zkušenosti formou 
projektů na různá témata.

Zúčastnili jsme se: Eliška Krchovová, Slávek Krchov, Aleš 
Lejček a Pavlína Převrátilová. Přivítala nás paní Mgr. Věra 
Čiková, která nás posadila na sedačky ve tvaru bubnu. 
Potom jsme se začali seznamovat a říkali jsme si, co od 
tohoto PEER programu očekáváme. My tam máme 
takovou partu, že se dokážeme i zasmát. Ten program mě 
osobně dost příjemně překvapil. Líbí se mi, že se tam 
všichni vzájemně poslouchají a nepřekřikují se a neskáčou 
si do řeči. Také jsme se dost nasmáli. Hodně jsme se učili 
formou her a zábavy a doufám, že touto formou zaujmeme 
v budoucnu i naše žáky v 6. ročníku.

Eliška Krchovová, 8.A

V pondělí dne 3. prosince zavítali na strašickou radnici žáci 
šestých tříd, aby se v rámci výchovy k občanství seznámili 
se základy fungování obce a jejích orgánů. Průvodcem 
a přednášejícím byl žákům pan starosta obce Jiří Hahner, 
který dětem poutavou a názornou formou objasnil základní 
principy fungování obecní samosprávy a seznámil je na 
konkrétních příkladech s prací orgánů obce.

Také je provedl budovou obecního úřadu, ukázal jim 
jednotlivé odbory a objasnil rozdíly mezi fungováním státní 
správy a samosprávy. Žáci navštívili rovněž obřadní a za-
sedací síň obecního úřadu, kde si mohli prohlédnout 
katastrální mapu obce, starostenský řetěz, znak a vlajku 
obce a různé úřední dokumenty. V závěru setkání zbyl 
prostor pro dotazy žáků. Děti byly velmi pozorné, aktivní 
a návštěva radnice se jim velmi líbila, za což patří panu 
starostovi obce velké poděkování!        

Mgr. Marcela Paulová 

Exkurze na strašickou radnici pro 6. třídy

Leden 2019 - ROČNÍK XXVI
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Školní kolo Olympiády v českém jazyce

Ing. Vladimír Pospíšil

Domov pod Brdy byl 7. prosince v obležení čertíků. Taneční 
kroužek při školní družině opět navštívil seniory s vystou-
pením Čertovina. Děvčátka třetích tříd zatančila čertí tanec, 
zarecitovala básničky a rozdala babičkám a dědečkům 
vlastnoručně vyrobené čertíky. Na závěr vyzvala babičky, 
aby si společně zatančily čertí tanec. Babičky tančily 
s děvčaty moc pěkně. Odměnou dětem byly sladkosti, za 
které moc děkujeme, a těšíme se na další spolupráci.

Eva Buchová, vychovatelka ŠD

ročníku specializovat ve čtyřech oborech: hudební, drama-
tický, výtvarný nebo tělovýchovný. Škola má také své 
webové stránky s potřebnými informacemi. I tato zajímavá 
beseda osmáky velmi zaujala. 

Mgr. Monika Kebrlová

Ve středu dne 5. prosince navštívila žáky prvního stupně 
známá trojice Anděl, Čert a Mikuláš, aby obdarovala hodné 
děti dobrotami a zlobivé si odnesla do pekla.  V každé třídě 
je děti přivítaly písničkami nebo básničkami a pak se slova 
ujal Mikuláš. Naštěstí hříchy malých žáčků letos zatím 
nestačily na cestu do pekla, takže si nakonec všichni 
pochutnali na sladké výslužce. Ale našel se i nějaký ten 
uhel nebo brambora jako varování pro příští rok. Nadílka 
pak ještě pokračovala ve školní jídelně a družině. 
Poděkování za tuto zdařilou akci patří žákyním 8.A. třídy 
Pavlíně Převrátilové, Elišce Krchovové, Nicol Andilové 
a Monice Vaníkové.

Mikulášská nadílka na 1. stupni

Vystoupení tanečního kroužku ŠD 
pro seniory

Ve dnech 10. a 11. prosince proběhl na škole 45. ročník 

V posledních školních dnech před zimními prázdninami 
probíhal ve všech třídách každoroční projekt „Vánoce 
- tradice a zvyky“.

V adventním období si děti připomněly v různých vyučo-
vacích hodinách vánoční zvyky a tradice a také se věnovaly 
rukodělným činnostem – pečení cukroví, výrobě vánočních 
ozdob a dárků atd. V hodinách hudební výchovy se zpívaly 
koledy. Pěvecký sbor ZŠ Karla Vokáče Strašice pod 
vedením hudebníka Mgr. Petra Šilhánka potěšil v adven-
tním období širokou veřejnost svými koledami hned 
několikrát: ve čtvrtek dne 29. listopadu při rozsvícení 
vánočního stromu ve Strašicích, v neděli dne 2. prosince při 
rozsvícení vánočního stromu v Dobřívě, ve čtvrtek dne 
6. prosince při zpívání seniorům ve Strašicích a konečně ve 
středu dne 19. prosince na živém Betlému žáků strašické 
školy. Betlém připravil pan učitel Ing. V. Pospíšil s žáky 
druhého stupně. Roli Marie ztvárnila Aneta Lopatová z 9.A, 
Josefem se stal Daniel Tomáš z 8.A, postavy tří králů 
mistrně zpodobnili žáci 7.A Lukáš Veverca, Štěpán Kunc 
a Jan Kolář. Andělé byli v podání Miroslavy Sazimové 
a Justýny Rosívalové z 9.A. O oheň se staral pastýř Matěj 
Paun ze 7.A.  Zvířátka zapůjčila paní Martina Novotná.

1. Kateřina Valečková z 9.A 32 bodů

Adventní akce na škole a Projekt „Vánoce – 
tradice a zvyky“

Olympiády v českém jazyce. Jednalo se o školní kolo, jehož 
se mohli zúčastnit žáci 8. a 9. ročníku. Jako vždy se sou-
těžilo ve dvou oblastech. První část obsahovala nelehké 
úkoly z gramatiky, skladby a tvarosloví, došlo i na znalost 
českých rčení a přísloví. Splnění úkolů vyžadovalo kromě 
všeobecného přehledu a tvůrčí práce s jazykem také důvtip 
a jazykový cit. Druhá část byla tradičně stylistická. Téma 
“Co všechno umí světlo” zamotalo hlavu mnohým soutě-
žícím, nakonec si však všichni zdárně poradili a získali zde 
více bodů než v jazykové části. Soutěže se zúčastnilo 
celkem 12 žáků.

2. Veronika Titlová z 9.A 29 bodů

3. Jakub Nodžák z 9.A  28,5 bodů

První dvě děvčata budou své znalosti mateřštiny obhajovat 
v okresním kole soutěže, které proběhne v Rokycanech v 
měsíci lednu. Děkujeme všem žákům za účast a snahu!

Mgr. Naděžda Kahovcová

Celkový součet bodů z možných 40 b vynesl na první tři 
místa tyto soutěžící:

V této radostné atmosféře proběhl ve středu dne 19. prosin-
ce pátý ročník vánočního běhu do školních schodů, ve 
kterém zvítězilo družstvo deváťáků ve složení Matouš 
Andrlík, Jan Dezort, Kateřina Valečková a Kateřina Urxová. 
Následující den se skoro 80 žáků 5. – 9. tříd vypravilo 
s učiteli tělocviku do Hořovic, kde na zimním stadionu 
proběhlo vánoční bruslení. Žáci se věnovali různým 
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Poslední školní den před prázdninami byl věnován třídním 
besídkám, kdy si děti mezi sebou vyměnily dárky a popřály 
si krásné Vánoce a úspěšný Nový rok.          

sportovním činnostem a hrám a všichni si tuto akci velmi 
užili. Podrobněji se o obou sportovních akcích rozepíšeme 
v příštím vydání obecního časopisu. Ve středu rovněž 
v první třídě proběhl Vánoční koledníček – společné 
předvánoční dopoledne žáků MŠ a našich prvňáčků. Děti si 
společně zarecitovaly, zazpívaly, zahrály pohádku, a nako-
nec si pochutnaly na vánočním cukroví.

Mgr. Marcela Paulová 

Na začátku byla pohádka. Divadlo Kolem k nám přivezlo 
pohádku „O nepovedeném čertovi“ a hlavně o tom, že není 
důležité, jestli je někdo černý nebo bílý, hlavně aby byl 
hodný. Čertování si užili i naši nejmenší ve třídě Berušek. 
Převlečení za čertíky ukázali rodičům, kolik už umí 
básniček, písniček a nechyběl ani čertí taneček. Na závěr si 
s rodiči vyráběli čertíka a všichni si prožili předvánoční 
atmosféru. Vánoční koledou a tanečkem se stuhami a šá-
tečky zahájily svoje setkání s rodiči děti ze třídy Koťat. 
Společně zdobily perníčky a vyráběly sněhuláka z papíru. 
Posezení nad spoustou dobrot završilo přátelskou 
atmosféru. Třída nejstarších dětí Sluníček, měla v předvá-
nočním čase spoustu práce. Ve středu 19.12. 2018 se děti 
a paní učitelky vypravili na již tradiční akci Koledníček. 
Štěstí, zdraví, pokoj svatý, vinšujeme vám se ozývalo na 
obecním úřadě, popřát jsme šli také do lékárny. Děti 
rozdávaly malé dárečky a dostaly plný košík dobrot. V zá-
kladní škole na nás čekalo překvapení. První třída pod 
vedením paní učitelky Kebrlové pozvala naše děti na 
představení pohádky O veliké řepě. Jaké bylo nadšení, 
když si tuto pohádku mohly zahrát také děti z mateřské 

školy. Prvňáčci předvedli krátké pásmo básniček a naše 
Sluníčka zase zazpívala vánoční koledy. Děti si mohly 
vyzkoušet společnou práci se školáky při tvorbě vánočního 
řetězu z papíru. Tím však setkání nekončilo. Čekalo nás 
ještě občerstvení. Voňavý čaj a vanilkové rohlíčky, které 
děti ze základní školy upekly. Plny dojmů jsme se vrátily do 
mateřské školy, kde nás po odpočinku ještě čekala spousta 
práce. Nachystali jsme stoly, vyzdobili třídu a společně 
s rodiči si děti vyráběly vánoční stromek ze šišek a papí-
rového andílka. Příjemné posezení a vánoční cukroví od 
rodičů přispělo k předvánoční pohodě. Poslední příjemnou 
akcí tohoto dne bylo vystoupení našich nejstarších dětí 
u vánočního stromu v rámci Živého betlému, pořádaného 
základní školou. Radost ze setkání s rodiči, vystupování 
a možnosti zapojit se i do akce základní školy přispěla 
k vnímání kouzla Vánoc. 

Alena Krausová, DiS.

Přejeme všem hodně zdraví, štěstí, lásky, a aby nám spolu 
bylo dobře.

Advent v mateřské škole

Berušky a andílci Sluníčka u Adventního věnce Betlém u Koťat
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Grußwort des Bürgermeisters zu Weihnachten 
und Neujahr

(Pozdrav starosty k Vánocům a Novému roku)

Konec roku nabízí tradiční ohlédnutí, vlastně to dokonce 
vyžaduje. Proto vám chci na tomto místě, stejně jako v mi-
nulém roce v krátkosti nastínit, co se v naší obci ze strany 
radnice stalo. Nebude to ale úplné. Vybavily se mi ve vzpo-
mínkách tři větší události. Občanský svátek (der Bürger-
fest), převzetí tří nových hasičských vozů a ukončení 
opravy školy spojené s výročím uvedení do provozu 
obecního archivu. Při těchto příležitostech byli pokaždé 
v Hohenfelsu vzácní hosté. Ministr financí Albert Füracker 
a zemský hejtman Willibald Gailler, kteří nám dvakrát vzdali 
čest a pozdravili nás za naše aktivity jako nejmenšímu 
krajskému společenství. 

Už 12. prosince jsem si stáhl z webových stránek Markt 
Hohenfelsu lednové číslo jejich bulletinu Mitteilungsblatt, 
ve kterém napsal pan starosta Graf několik slov ke zhodno-
cení uplynulého roku a několik úvah do nového roku. Za 
zmínku stojí také poznámka v tiráži časopisu, ze které si 
Strašice ale asi vzor nevezmou (Auflage: 930 Exemplare 
kostenlos an alle Haushalte und online unter: www.markt-
hohenfels.de)  přeloženo: Vydání: 930 exemplářů zdarma 
do domácností a online na: www.markt-hohenfels.de). 
(Přeložil a fotografie z Občanského svátku přidal Ing. 
František Nerad)

Milé spoluobčanky a spoluobčané, dokonce i když počasí 
při psaní těchto řádků v prvním prosincovém týdnu nena-
svědčuje tomu, že se blíží Vánoce, mluví kalendář dost 
jasnými slovy. Kráčí rychlými kroky a doprovází spěch 
kolem Vánoc.  Zanechá sváteční dny za námi a nechá za 
sebou o týden později odzvonit i starý rok a nový rok 2019 
s 365 dny nás nechá znovu zvládat. 

Místní hasiči v Markstettenu, Raitenbuchu a Großbissen-
dorfu měli 30 let stará auta, která byla nahrazena novými 
auty a vybavením. 

Při Občanském svátku byly aktivní spolky a podnikatelé. 
Nabídli za pěkného počasí pěkný svátek, který návštěvníci 
rádi využili.   

V říjnu jsme museli zajistit zemské a okresní volby, což bylo 
časově velmi náročné. V květnu příštího roku jsou před 
námi volby do Evropského parlamentu. 

Zakončení komplexní opravy základní školy bylo spojeno 
s oslavou 60. výročí vysvěcení staré školní budovy a s otev-
řením nově organizovaného a nově vybaveného obecního 
archivu. Když byly oslavy pryč, začaly práce na moder-
nizaci požární ochrany v tělocvičně. Pokud to bude možné, 
budou práce udělány do prázdnin. Pak budou pokračovat 
do Keltského sálu. Kuchyně ve škole bude modernizována, 
protože od tohoto školního roku bude otevřena celodenní 
třída v základní škole, která nabídne pro děti možnost 
společného stravování. Pokládka optických kabelů pro 
zlepšení příjmu internetu byla s pomocí druhé finanční 
dotace dokončena.  Pro třetí etapu a dokončení optické sítě 
v základní škole budou finance během několika dní 
předány z ministerstva financí. Pro obě přechozí etapy 
jsme využili všech podpůrných programů, které jsou dnes 
možné. 

V minulém roce dosáhl problém uprchlíků nejnižšího počtu. 
V Hohenfelsu bylo pouze 5 a v Großbissendorfu 1 osoba. 
V celostátním měřítku se počet uprchlíků proti předcho-
zímu roku snížil o polovinu. 

Na mnoha akcích v obci se občané dobře bavili nebo 
podíleli, ale chci v této souvislosti říci jen jedno. Všechny je 

Opravy cest v Gunzenhofu, Effersdorfu a Harrhof byly 
provedeny. Povrchové úpravy musely být kvůli počasí 
přeloženy na příští rok. Po prohlídkách a měření našich 
kanalizací jsme museli také dobře investovat. Pro hos-
podárný rozvoj zimních služeb jsme u čistírny odpadních 
vod vybudovali silo na posypovou sůl. V přípravě oprav 
domu pro seniory BRK-Heimes bude hodně času 
věnováno projektové přípravné činnosti, která však nebude 
z vnějšku viditelná. Společně s dalšími obcemi byly získány 
velké zemědělské plochy ze společného balíku „spole-
čenství dědiců“ (einer Erbengemeinschaft - zřejmě obdoby 
našeho pozemkového fondu – pozn. F. Nerad).
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zde vypočítávat a zmiňovat by stálo hodně místa. 

Všem zaměstnancům obce, jak na radnici, tak v stavební 
údržbě, čistírně odpadních vod, recyklačním středisku 
nebo ve škole, chci opravdu srdečně poděkovat. Přestože 
byly určité personální problémy, úkoly byly poslušně a spo-
lehlivě plněny. To bylo například v čerpání, kdy v pokladně 
byly příjmy a výdaje kolem 10 milionů Euro.

Mé poděkování patří mimo jiné těm, kteří připravují 
Mitteilungsblatt. V současnosti vyšlo už 250. vydání. 

V 11. zasedáních zastupitelstva a jednom „konkláve“ (einer 
Klausurtagung) upřednostňovali členové zastupitelstva 
rozvoj Markt Hohenfelsu a obec otevřeně reprezentovali. 
Proto můj dík patří mému zástupci 2. Bgm. Volkeru 
Kotzbauerovi (CSU) a 3. Bgm.'in Karin Dechantové (FW), 
kteří úkoly zástupců svědomitě plnili.

Na všech politických úrovních se zdůrazňuje důležitost 
dobrovolnictví. V obcích je to velmi důležité. Zde bylo 
dobrovolnictví příkladem všem. Jim všem děkuji, protože 
plnili funkce pro širokou veřejnost.

Pro Vánoce a Nový rok přeji všem vše nejlepší. Využijte 
volno k odpočinku. Hodně lidí má zdravotní potíže. Jim přeji 
dobré zlepšení a úplné zotavení. Tváří v tvář klimatickým 

katastrofám na celém světě si přeji přehodnocení 
odpovědnosti všech politických vůdců. Horké léto a suchý 
rok, který je za námi, může také značit, že změna klimatu se 
přiblížila až k nám. Tváří v tvář válečným a nepokojným 
oblastem na celém světě je pro mě touha po trvalém míru 
velmi důležitá.    

Ihr Bernhard Graf 1. Bürgermeister

www.plzenskyskart.cz

Provozovna Strašice, areál kasáren

Po-Pá 8:00-12:00 13:00-16:00. Tel: 602 414 523, 602 157 925. 

Vykupujeme: veškerý železný šrot, železo litinu, měď, hliník, mosaz, zinek, 
olovo, nerez, kabely, elektronický odpad. Likvidace autovraků zdarma.
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Je čas ohlédnout se za loňským rokem, rokem 2018. Vedra 
možná během některých dnů přestoupila obvyklé teploty 
v tropických zemí. Tam je však na rozdíl od naší střední 
Evropy vlhký vzduch a vegetace může bujně růst. Ta naše 
k našemu malému nadšení vadla a usychala. Byl skutečně 
specifický – teplý, suchý a jako na houpačce. Je ale docela 
možné, že byl předzvěstí toho, že některé zažité praktiky na 
našich zeleninových zahrádkách bude asi nutné změnit. 
Poměrně teplý leden a únor, byl následován chladným 
březnem. I když se koncem února zdálo, že ta skutečná 
zima už nepřijde a vyhne se nám, přišla. Ona na pár týdnů 
přijde každý rok. V dubnu jsme čekali jaro, kterého jsme se 
nedočkali. Zima se prostě překlopila rovnou v léto.  Kvetly 
narcisky spolu se šeříkem, meruňky spolu s hruškami. Ti, 
co si pospíšili a vysázeli teplomilnou zeleninu, už v polovině 
dubna vyhráli, protože květnové mrazíky se nedostavily. 
Jaro nám zůstalo pouze v kalendáři a léto jako takové 
nastoupilo plnou silou už od května. Ale to nejdůležitější pro 
zahrádkáře srážky, déšť, prostě voda začala pomalu 
chybět. Období sucha bylo výrazné a hlavně dlouhé. 
V některých místech nezapršelo až do srpna. Ten, kdo však 
měl přístup k vodě a dopřál ji své zahradě, měl výborný rok. 
Teplo svědčilo okurkám, paprikám, a dokonce i melounům. 
Vegetace, ale byla celkově asi o 3 týdny napřed a mnohá 
zelenina rychle odplodila. V září bylo na mnoha zahrádkách 
již po sklizni. Změna a oteplování kterého jsme svědky, je 
možná i na čase začít měnit naše zažité návyky. Voda 
a zase voda, pro nás zahrádkáře bude se jmenovat příští 
pohádka „Voda nad zlato“. Proto se sní musíme naučit 
dobře hospodařit a řádně ji využívat. Jsme největší 
základní organizace „Územního sdružení“v Rokycanech 
které má 6 spolků zahrádkářů. Ta naše má 9 úseků, v tomto 
roce byli přijati 4 nový členové a tím celkový počet členů je 
85. Život ve spolku není jen o práci, ale také o zábavě 
a poznávání nových věcí a historie, třeba na zájezdech, 
které byly dva do Litoměřic a na Berounsko. Nezapo-

mínáme ani na starší přátele, kdy při životním jubileu je jim 
předáno přání a peněžní poukázka do strašické lékárny. Již 
tradiční den „Otevřených dveří“ spojený s výstavou vlast-
ních výpěstků a ochutnávkou prvého moštu při posvícení 
přilákal zájemce i z obyvatelstva Strašic, účast byla 
135 osob. Krajská výstava v Plzni, kterou jsme podpořili 
i mi, sice byla hodnocena jako celek ÚS Rokycany. Naše 
provedení jako celku bylo hodnoceno podle vyjádření 
předsedy RR ČZS přítele Stanislava Kozlíka jako nejlepší. 
Přítel Pěšťák Josef s výpěstkem „Pepíno“ který je cizo-
krajný bylinný keř, získal 1.místo v hodnocení nejzajíma-
vějších exponátů této výstavy. V soutěži „Nakládané okurky 
a kompoty“, kterou pořádá každý rok ÚS v Rokycanech 
jsme zase obstáli. V okurkách 3. místo získala paní 
Michelová Marie a v kompotech 1.místo pan Josef Pešťák 
cukrářské višně. Za náš spolek se do soutěže zapojilo 
8 členů a celkově bylo hodnoceno na 70 výrobků. Dokončili 
jsme práce, ke kterým jsme se zavázali ve smlouvě 
s Obecním úřadem na pergole včetně terénních úprav. 
Letošní úroda přes rozmary počasí byla na ovoce velice 
bohatá. Moštování bylo zahájeno již 1. září a ukončeno 
10. listopadu. Bylo velice náročné jak na čas, fyzickou 
námahu, tak na odpovědnost každého z moštařů. Pro velký 
zájem jsme museli posílit směny ze 4 na 7 osob. Moštování 
provádělo 23 moštařů, bylo odpracováno 470 hodin 
a zmoštováno 20.161 kilogramů ovoce tz. cca 20 tun.  
Tento rok končí, byl náročný a čeká nás v roce 2019 hodně 
práce. Tento rok 2019 je pro celý ČZS rokem volebním, 
budou se volit nové orgány na všech úrovních. Přejme si, 
aby byli zvoleni ty nejlepší, kteří pomohou ČZS udržet mezi 
největšími a aktivními zájmovými spolky v České republice. 
Přejeme všem zahrádkářům a občanům Strašic do roku 
2019 hodně zdraví a osobních úspěchů. 

Za ZO ČZS Strašice Miroslav Hofman

Zahrádkáři informují
„Ohlédnutí za rokem 2018“

www.domov-pod-brdy.cz
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bylo jí, když na ní šáhnu, jako by jí bičem žahnul, 

Byla panna, měla pána, byla do něj udělána, 
ať chtěl, kdy chtěl, co chtěl na ní, vše mu dala bez váhání 

Takto začíná text populární „Majzl polky“, která se stala 
v druhé polovině třicátých let minulého století opravdovým 
šlágrem. Dlouhá léta byla považována za anonymní 
kabaretní písničku. O její oblíbenosti svědčí i to, že zazněla 
ve filmu „Přijdu hned“ z roku 1942, jehož režisérem byl 
Otakar Vávra. O pár desítek let později zazněla ve 
„Slavnostech sněženek“, dále ve filmu „Vyhrávat potichu“ či 
v psychologickém dramatu Filipa Renče „Requiem pro 
panenku“. „Majzl polka“ byla interpretována četnými 
českými herci a zpěváky. Její popularita z ní učinila součást 
národního kulturního dědictví. Zákulisí její vzniku však bylo 
dlouho neznámé. Málokdo tušil, že autoři jsou solidní 
pánové studující vážnou hudbu na pražské konzervatoři, 
kteří považovali kabaretní písničku jaksi za společenský 
prohřešek. Hudbu tedy složil Antonín Modr a Jaroslav 
Řídký, oba dva byli nejen hudební skladatelé, ale také 
hudební pedagogové. Text k polce napsal Rudolf Jurist, 
který měl již blíže ke kabaretu a vystupoval také jako 
zpěvák a písničkář. „Majzl polka“ vzniklá v hospodě u piva, 
jak si nezapadala do vážné hudby, kterou tvořili první dvě 
zmíněné osobnosti české hudby. Podrobněji se zmíníme 
o Antonínu Modrovi, který měl v lásce rodnou brdskou 
krajinu. Ten se narodil 17. května 1898 ve Strašicích. Své 
hudební vlohy získal v poměrně početné rodině (pocházel 
z pěti sourozenců), kde snad každý uměl dobře zpívat 
a hrát na nějaký hudební nástroj. Od devíti let se učil 
u koláře pana Titla hře na trubku, housle a violu.  Ve čtrnácti 
letech nastoupil jako elév k vojenské hudbě Císařských 
tyrolských myslivců v Roveretu. V roce 1915 narukoval 
k hudbě 5. pěšího pluku v Rimavské Sobotě a zúčastnil se 

nejedla a nepila, tak moc jí láska trápila.

celé řady bitev I. světové války. V letech 1919 až 1925 
studoval na pražské konzervatoři. Jeho mnohostranný 
hudební talent mu umožnil studium houslí u R.Riessinga, 
skladby a dirigování u J. Křičky a M.Doležila, mistrovskou 
školu u J.Suka. Od roku 1923 do roku 1927 byl členem 
České filharmonie, poté členem orchestru Národního 
divadla (1927–1928). Za zmínku stojí také působení na 
pražské konzervatoři (1928-1929), dále přednášel v do-
školovacích kurzech či vedl lidové soubory. Vynikal 
především jako violista a na koncertech měl znamenité 
úspěchy. Jako na přítele na něj vzpomínal i slavný Josef 
Suk.

Jako skladatel složil přes sto skladeb. Mezi ně Suita (1925), 
předehra a scénická hudba k Tylově hře „Lesní panna“, 
scénická hudba k Puškinově hře „Kamenný most“…atd.  
Jeho talent se projevil i v oboru hudební pedagogiky 
a znalectví hudebních nástrojů. O tom svědčí celá řada 
literárních děl: Škola stupnice na kytaru“, Instruktivní 
skladby pro violoncello a klavír“, „Hudební nástroje“, 
„Pojednání o starých violách a houslích“…atd. Antonín 
Modr často účinkoval a skládal hudbu pro rozhlas. Tento 
znamenitý hudebník zemřel 22. dubna 1983 a byl pohřben 
ve Strašicích. Na jeho dílo se ale nezapomnělo, je 
považován za jednoho z našich nejvýznamnějších 
hudebních teoretiků. Zajímavé jsou i málo známé skladby 
věnované regionálním tématům, mezi ně patří „Zpěv 
mučedníků“ (text Karel Vokáč) či skladby věnované MUDr. 
Vilému Pobudovi. Nejsnáze zapamatovatelnou „Majzl 
polku“ považoval vždy za veselou vzpomínku na pražská 
studia.

Knihu Zajímavosti ze starých Brd II. dostanete v Místní 
knihovně, v muzeu či u paní Mintorové.

Majzl polka aneb tajemství 
hudebního skladatele
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